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Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/A. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült: Bak község Önkormányzat Képviselő-testületének 2015. szeptember 28. napján az 
Önkormányzat hivatali épületében (8943 Bak, Rákóczi u. 2/A.) 1740 órai kezdéssel 
megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 

 
Jelen vannak:         

- Molnár Károly polgármester 
- Balogh Elemér alpolgármester  
- Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő 
- Simon Dezsőné települési képviselő     
- Toplak Tiborné települési képviselő 
- Török Lászlóné települési képviselő. 

                                                                                   
Tanácskozási joggal:   

- Császár László jegyző 
 

Molnár Károly polgármester köszönti az ülésen megjelenteket, megállapítja, hogy a 
képviselő-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési képviselőből 6 fő 
jelen van. Jegyzőkönyvvezetésre Császár László jegyzőt, jegyzőkönyv hitelesítésre Bohárné 
Kocsis Szilvia és Toplak Tiborné települési képviselőt kéri fel, melyet a képviselő-testület 6 
igen szavazattal elfogadott. A továbbiakban javaslatot tesz, hogy az alábbiak szerint 
történjen az ügyek tárgyalása – amelyet a javaslattal egyetértve a testület 6 igen szavazattal 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbiak szerint fogad el: 
 

1.  Bursa Hungarica felsőoktatási ösztöndíj pályázati rendszerhez való csatlakozás. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
2.  Tájékoztatás a játszótér kialakításáról. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
3. Óvodai program a Göcsej Falumúzeumban. 
 Előadó: Császár László jegyző. 
 
4. Települési értéktár. 
 Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 

 5. Egyebek. 
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A napirendek tárgyalása: 

 

 
1.  Bursa Hungarica felsőoktatási ösztöndíj pályázati rendszerhez való 
csatlakozás. 
Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
 

Molnár Károly polgármester: Ha a testület úgy gondolja, hogy továbbra is részt kíván 
venni a Bursa Hungarica ösztöndíj programban, október 1. napjáig döntenie kell csatlakozási 
szándékáról. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Meddig, hány éves korig finanszírozzuk a pályázatot? 
 
Császár László jegyző: Most a rendszerhez való csatlakozásról döntünk, a pályázati 
felhívás alapján nyújtják be a jelentkezők a pályázatukat. A konkrét pályázatokról személyre 
szabott döntést fog hozni a testület. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Hogyan történik az érdeklődők tájékoztatása? 
 
Molnár Károly polgármester: Bakon 20 éves hagyománya van a Bursának, elég közismert 
a pályázati lehetőség, továbbá a hirdetőtáblákon és a honlapon is megjelenik a felhívás.  
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Fontos, hogy aki itt pályázik, az tényleg baki 
kötődésű legyen. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

73/2015. (IX. 28.) képviselő-testületi határozat: 
1. Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete a 
jogszabályoknak megfelelően kifejezett és visszavonhatatlan döntést 
hoz arról, hogy csatlakozni kíván a hátrányos szociális helyzetű 
felsőoktatási hallgatók, illetőleg felsőoktatási tanulmányokat kezdő 
fiatalok támogatására létrehozott Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2016. évi pályázati fordulójához. 
2. Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a felsőoktatási 
hallgatók számára, valamint a felsőoktatási tanulmányokat kezdő 
fiatalok részére kiírandó Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2016. évi fordulójának Általános 
Szerződési Feltételeit elfogadja, és kötelezettséget vállal arra, hogy a 
pályázatok kiírása, elbírálása és folyósítása során maradéktalanul az 
Általános Szerződési Feltételekben foglaltaknak megfelelően jár el. 



Bak, 2015. szeptember 28-i rendkívüli nyílt testületi ülés jegyzőkönyv. 

3 

 

3. Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete kötelezettséget 
vállal arra, hogy a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjrendszer 2016. évi fordulója keretében a beérkezett 
pályázatokról hozott döntését a 
https://www.eper.hu/eperbursa/onk/tonkbelep.aspx internet címen 
elérhető EPER-Bursa rendszerben rögzíti. 
4. Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete nyilatkozik arról, 
hogy az EPER-Bursa rendszerben általa meghatározott és a 
pályázóktól bekért, a szociális körülmények igazolására fontosnak 
tartott nyilatkozatok és mellékletek nem álnak ellentétben a pályázati 
kiírás feltételeivel. 
Az adatrögzítéssel megbízott munkatársa neve: Czigányné Szabó 
Réka. 
Határidő: A nyilatkozat Támogatáskezelő felé megküldése: 2015. 
október 1. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 

2.  Tájékoztatás a játszótér kialakításáról. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester. 

 
 
Molnár Károly polgármester: Jelen jegyzőkönyv 1. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került a 4 fő képviselő részvételével tartott helyszíni megbeszélés alapján 
kialakított elképzelésre érkezett konkrét árajánlat. A Céggel folytatott megbeszélés alapján 
ahhoz, hogy még az ősszel megvalósulhasson a beruházás, mielőbb meg kellene kötni a 
szerződést, illetve átutalni a vételár 40 %-ának megfelelő előleget. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Az ütéscsillapító homok beszerzés alatt van? 
 
Molnár Károly polgármester: Folyami homokot kell beszerezni, ez folyamatban van, nem 
jelentős a költsége, Ságodban van legközelebb. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Sajnos az általa felajánlott homok nem jó, mert 
agyagos. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Ellene volt, hogy az edzőpálya fel legyen áldozva a 
játszótér miatt. Nem játszótér ellenes, de bosszantja ez a kapkodás. Nem volt egyeztetés 
Timbókovics Józseffel a játszótér helyének kialakításánál. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Érintett a helyi fociban, vannak információi. 
Sajnos alig tud kiállni a csapat a meccsekre, edzésre pedig nem is járnak a focisták. 30 éve 
ember nem focizott a volt edzőpályán, nincs is sok esély, hogy arra valaha szükség lesz, 
hiszen vagy lustaságból, vagy azért mert dolgoznak, de nem járnak el focizni még az igazolt 
játékosok sem. 
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Molnár Károly polgármester: Ő egyeztetett Timbókovics Józseffel, meg is mérték a 
rendelkezésre álló területet. Még 102 méter van szabadon kelet-nyugati irányban, bővel elfér 
ott egy pálya hosszában. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Ha a játszótérnek kijelölt területen lett volna 
a régi edzőpálya, a játékok alapjának kiásásakor beleakadtak volna a csövekbe. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:   
 

74/2015. (IX. 28.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete a Bak községben 
kialakítandó közösségi játszótér megvalósítására szerződést kíván 
kötni a Hunbull Kft-vel (2315 Szigethalom, Piac u. 3., képviseli: 
Magócsi Attila) bruttú 2.803.398,- Ft kivitelezési ár ellenében.  
A kivitelezés költségeit a 2015. évi költségvetése terhére biztosítja 
az önkormányzat. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a vállalkozási 
szerződés aláírásra, illetve felkéri, hogy a 40 %-os önerő 
átutalásához szükséges intézkedéseket tegye meg. 
Határidő: azonnal. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 

3. Óvodai program a Göcsej Falumúzeumban. 
 Előadó: Császár László jegyző. 

 
 
Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 2. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került Göcsej Múzeum megkeresése. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

75/2015. (IX. 28.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete a 2015. évi 
költségvetése terhére 5.000,- Ft összegű támogatást biztosít a baki 
óvodások múzeumpedagógiai foglalkozásához az útiköltség 
támogatására. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
Határidő: 2016. április 4. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 
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4. Települési értéktár. 
 Előterjesztő: Császár László jegyző. 

 
 
Császár László jegyző: A képviselő-testület 2015. április 28-án tartott ülésén a 38/2015. 
(IV. 28.) számú határozatával döntött a települési értéktár bizottság létrehozásáról, a feladat 
ellátásával megbízta a Kistermelők Baráti Egyesületét és az IKSZT munkatársakat. A 
Bizottság megkezdte munkáját az alábbi személyek felkérésével: Molnár Károly, Császár 
László, Béresné Simon Eszter, Tóth Lászlóné, Reizer Ferencné, Balogh Elemér és Baloghné 
Bacsa Ibolya. A Bizottság elkészítette Szervezeti és Működési Szabályzatának tervezetét, 
amelyet a képviselő-testületnek kell jóváhagynia a 114/2013. (IV. 16.) Korm. rendelet 3. § 
(1) bekezdése alapján, s amely kiküldésre került jelen jegyzőkönyv 3. számú melléklete 
szerinti tartalommal. A Bizottság az érdemi munkát is megkezdte, az Általános Iskola 
pedagógusai és diákjai munkájával összegyűjtésre, helyi érték gyűjtőlapra felvezetésre 
került azok az értékek, amelyeket Bak története szempontjából a Bizottság értékként 
nyilvántartásba venni javasolt. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: A nyáron a gyerekek a tábor keretében egy 
egész hetet töltöttek el a helyi értékek felkutatásával, sok jó élményre tettek szert, nagy 
örömmel járták a falut. 
 
Molnár Károly polgármester: Gratulál Balogh Elemérnek és a Kertbarát Egyesületnek, 
hogy felvállalták ezt a feladatot, javasolja az előterjesztés elfogadását. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:   
 

76/2015. (IX. 28.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete a helyi települési 
értéktár Bizottságba Molnár Károly, Császár László, Béresné Simon 
Eszter, Tóth Lászlóné, Reizer Ferencné, Balogh Elemér és Baloghné 
Bacsa Ibolya tagokat kéri fel, egyidejűleg a 114/2013. (IV. 16.) 
Korm. rendelet 3. § (1) bekezdése alapján jelen jegyzőkönyv 3. 
számú melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja a Települési 
Értéktár Bizottság Működési Szabályzatát. 

 

 5. Egyebek. 

 
  5.1. A közmeghallgatás időpontjának egyeztetése. 
  Előadó: Molnár Károly polgármester. 

 
 
Molnár Károly polgármester: Javasolja, hogy november 26. napján, 1800 órai kezdéssel 
legyen megtartva a közmeghallgatás. 
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  A javaslattal a képviselő-testület határozathozatal nélkül egyetértett. 
 
 

  5.2. Egyéb felvetések. 
 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: A Facebok-on érkezett egy felvetés a házaló 
kereskedelem megtiltásáról. A településen többen nem nézik jó szemmel ezt a kereskedési 
formát. Tudomása szerint csak két hölgy foglalkozik ilyen tevékenységgel a faluból. 
 
Császár László jegyző: A vonatkozó jogszabályok alapján az alkalmazható kereskedési 
formákat csak törvény vagy kormányrendelet szabályozhatja vagy tilthatja meg, az 
önkormányzatok erre nem kaptak felhatalmazást. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Nem a helyiekkel van gond, hanem az idegenekkel, 
elsősorban akik tollat, régiséget akarnak vásárolni. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Azoknak, akik nem mozdulnak ki, még 
kedvező is lehet, ha házhoz megy az árus. 
A bukkanó ügyében történt intézkedés? 
 
Császár László jegyző: Kértünk be árajánlatot, a közlekedési táblával együtt 199.000,- Ft 
összegből lehetne kivitelezni.  
 
Molnár Károly polgármester: A tél és az ehhez kapcsolódó lassabb közlekedés 
átmenetileg megoldja a problémát, a jövő évi költségvetés tervezése során térjünk vissza a 
kérdésre, tavaszi kivitelezéssel. 
 
Toplak Tiborné települési képviselő: Felmerült, hogy a tetőteres házak tulajdonosai dupla 
mennyiségű kommunális adót fizetnek. Lehetséges-e ennek a módosítása? 
 
Molnár Károly polgármester: A következő ülésre felkérjük a jegyzőt, hogy ennek nézzen 
utána, ha van módosítási lehetőség, készítse elő azt. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: A Kistermelők Baráti Egyesülete 1976-ban alakult, jövőre 
lesz a szervezet 40 éves, az évfordulót szeretnék méltóképpen megünnepelni. 
A múltkori ülésen elhangzott, hogy az elmúlt 20 évben nem történt semmi fejlesztés Bakon. 
Ezt végiggondolta, csak néhány, fontos dolgot emel ki, ami fejlesztés volt: 

 A ravatalozó újjáépítése, 
 A rendelő felújítása, 
 Megújult a rendőrház, 
 A hivatal hátsó része elkészült, belülről is történt felújítás, 
 A park, 
 Gáz, telefon, szennyvíz készült, 
 Elkészült: 

o  a hegyi út, 
o A Fenyősalja utca, 
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o A Petőfi-Rákóczi utcák aszfaltozása, 
o A Faluház felújítás, 
o Az iskola és az óvoda felújítása. 

 
Simon Dezsőné települési képviselő: Ők mondták ezt az elmúlt ülésen, de nem ezzel a 
hangsúllyal, hanem a játszótér miatt merült fel a kérdés. 
Jelzi, hogy szintén a Facebok-on volt egy bejegyzés, amelyet ismertet, az alábbiak szerint: 
„Közvilágítást elfelejtették kicserélni nyár eleje óta a felső buszmegálló közti részre értve.Talán 
nincs felszerelés?Most már korábban sötétedik,később világosodik.Sok 
tanuló,dolgozó,idősebbek járnak.A járda rendben tartásáról ne is beszéljünk!Benövi a fű,három 
sor lap van lerakva,de csak lassan egy lesz járható.Központon is így nézne ki,gondoskodnának 
róla?Polgármester nem ártana,ha néha alaposabban körülnézne.” 

 
Toplak Tiborné települési képviselő: A járda jó, de a középső lámpa tényleg nem világít. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Mikor érkezik meg az új mikrobusz, mi lesz a 
régivel? 
 
Császár László jegyző: Az előzetes információk szerint október 6-án lehet átvenni a 
járművet. 
 
Molnár Károly polgármester: A Fordot 1,2 m Ft-ért a Sportegyesület kívánja 
megvásárolni. Az autót meghirdettük, 1,2 m Ft-ért elvitték volna, de a helyiek is ennyit 
ajánlottak érte. 
 
 
Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a képviselő-testület rendkívüli nyílt ülését 1956 órakor bezárta. 

 

k.m.f.    

 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
              polgármester                                                jegyző 
 
  
A jegyzőkönyvet hitelesítette: 
 
 
 
 
         Bohárné Kocsis Szilvia     Toplak Tiborné   
            települési képviselő      települési képviselő  


